
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2008-04-10, § 9 

 

 Tid: 10 april 2008 kl 16.00 – 16.30 

   

 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 

   

 Justerat: 22 april 2008 

  

 

 

Joakim Larsson Mirja Räihä Järvinen 

  

 

Närvarande:  

 
Ledamöter 

 Joakim Larsson (m), ordförande  

Mirja Räihä Järvinen (s), vice ordförande  

 

Jan Tigerström (m)  

Kerstin Gustavsson (m)  

Helena Bonnier (m)  

Sören Swärd (m)  

Ingvar Snees (m)  

Gulan Avci (fp)  

Mustafa Tümtürk (s)  

Jari Visshed (s)  

Emilia Hagberg (mp) 

 
Ersättare 

 Göran Kindvall (m)  

Sebastian Carlsson (m)  

Anders Alvebäck (m)  

Per Hallberg (m)  

Claes Fleming (fp)  

Sarah Lundgren (kd)  

Christer Mellstrand (c)  

Maria Östberg Svanelind (s) tjänstgörande  

Kenneth Nilsson (s)  

Margareta Malm (s)  

Bo Holmberg (s)  

Torkel Tigerschiöld (mp) 

Lotten von Hoffsten (v) tjänstgörande 

 

 
Tjänstemän 

 Exploateringsdirektör Krister Schultz och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 



  

Vidare tjänstemännen vid kontoret Stefan Eriksson, Lars Fränne, Ann-Charlotte 

Nilsson, Gunnar Jensen, Eva Olsson, Åsa Wigfeldt och Gustaf Schneidler samt 

borgarrådssekreteraren Thomas Andersson och biträdande borgarrådssekreteraren 

Thord Swedenhammar från roteln. 

 
 § 9 

Dricksvattenförekomster i Stockholms län – prioritering för långsiktigt skydd 

(version 2008-02-08). Remiss från Länsstyrelsen m fl 

Dnr E2008-000-00298 

Protokollsutdrag 

 

Exploateringskontoret hade den 13 mars 2008 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade 

ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 

 

 Exploateringsnämnden besvarar kommunstyrelsens remiss av rapporten om 

 dricksvattenförekomster med kontorets utlåtande. 

 

Yrkanden 

Bifall yrkades till kontorets förslag. 

Ledamoten Emilia Hagberg (mp) och tjänstgörande ersättaren Lotten von Hofsten (v) 

yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga D 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, enligt 

kontorets förslag: 

 

 Exploateringsnämnden besvarar kommunstyrelsens remiss av rapporten om 

 dricksvattenförekomster med kontorets utlåtande. 

 

Reservation 

Mot beslutet reserverade sig ledamoten Emilia Hagberg (mp) och tjänstgörande 

ersättaren Lotten von Hofsten (v) med hänvisning till sitt yrkande i bilaga D. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaryttrande gavs av ersättaren Torkel Tigerschiöld (mp) enligt bilaga D. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 



  

Tillhör § 9, bilaga D 

 

 

Exploateringsnämnden  

2008-04-10 

 

Tillhör ärende 9 

 

Dricksvattenförekomster i 

Stockholms län- prioritering för 

långsiktigt skydd 

 

Emilia Hagberg (mp) 

Torkel Tigerschiöld (mp) 

Lotten von Hofsten (v) 

 

 

 

 

Förslag till beslut 

 

Exploateringsnämnden beslutar 

 

att  i huvudsak bifalla kontorets förslag, 

 

att  därutöver anföra: 

 

Det är bra med ökad samordning av vattenförsörjningen enligt rapporten och att säkra 

tillgången av reservvattentäkter. Dessvärre innebär Stockholm Vattens utökade 

verksamhet att fler människor är beroende av Mälaren som råvattentäckt vilket kan 

innebära ökad sårbarhet. Sverige har traditionellt en god vattentillgång och har inte 

behövs hushålla på samma sätt som i många andra delar av världen men i framtiden 

kommer det se annorlunda ut, inte minst i Stockholm. Ökat befolkningstryck och 

klimatförändringar leder till nya hot och rapporten visar på att det redan idag finns 

brister. Tyvärr verkar inte exploateringskontoret ta riskerna på allvar. De nöjer sig med 

att varna för utvecklingen och hänvisar till att den förväntade befolkningstillväxten i 

Vision 2030 som är högre än i rapporten. Därmed är hotet mot dricksvattentäkterna 

ännu större. För att säkra Stockholms och Mälardalens dricksvattenförsörjning är det 

otroligt viktigt att säkra andra vattenreserver än Mälaren, t.ex. Bornsjön. Man kan också 

ifrågasätta om det är ett självändamål att staden ska öka befolkningen enligt Vision 

2030, staden bör välkomna nya invånare men kan lika gärna växa utifrån behov istället 

för att politikerna formulerar en vision som hotar både vattenförsörjning och andra 

infrasystem. Det är också viktigt att verka för vattenresurshushållning och minskade 

utsläpp från trafiken som i dagsläget riskerar att förorena reservvattentäkterna.   

 

 


